
 

 
 Utdragsbestyrkande 

Kommunala Tillgänglighets- och pensionärsrådet 

Plats och tid  Kommunhuset, lokal: Idé 31 maj 2023 kl. 13.00 

Beslutande   Tony Andersson, ordf. 
 Johanna Bergsten, vice ordf, SN 
 Anita Hellstrand, ers SN 
 Ann-Christin Bylund, ers BUN 
 Monica Åberg, ers MBN 
 Roger Nordén, ers KTN 

 Björn Hellqvist, SPF 
 Agneta Johansson, SPF 

 Bengt Molander, SRF 
 Tina Höglund, Attention 
 Marie Söderberg, ers SKPF 
 Lena Ströberg, PRO 
 Margareta Edén, PRO 
 Jan Jennehag, ers PRO 
  
   
   
Övriga närvarande Annette Lehnberg, sekreterare 
 Kristina Kulluvaara, kommunchef 

Ej närvarande Britt-Inger Calissendorff, SKPF 
 Zofia Henriksson, BUN 
  Bengt Nilsson, MBN 
  Sven-Åke Jakobsson, ers KS 
  Markus Sjöström, KTN 
  Kent Eriksson, DHR 
 Christina Lagergren, ers DHR 
 Jeanette Norgren, ers Attention 
 Carina Eriksson, RBU 
 Per-Arne Frisk, ers PRO 
 
Utses att justera Bengt Molander, SRF 

Justeringens plats och tid Kommunhuset 2 juni kl. 10.00 
 
Underskrifter 

Tony Andersson, ordförande Annette Lehnberg, sekreterare 

Bengt Molander, Justerare 



 

___________________________________________________________________
_____ 
Justering  (sign) Utdragsbestyrkande 

§ 10 Öppnande av möte 

Tony Andersson öppnade mötet och hälsade alla välkomna.  

§ 11 Godkännande av Dagordning 

Dagordningen godkändes 
 

§ 12 Val av justerare. 

 Till justerare valdes Bengt Molander, SRF  

§ 13 Föregående mötesprotokoll. 

 Mötesprotokollet godkändes och lades till handlingarna 
  

§ 14 Information om Torsboda, Kristina Kulluvaara, vår nya 
kommunchef. 

Genom den stora etableringen i Torsboda skapas det 1900 arbeten kopplat till 
fabriken. Timrå växer, viktig för vår region. Regionen räknades minska mest i 
landet innan etableringen. Välfärden blir lidande med ett minskande invånarantal. 
Det var tidigare en negativ inflyttningsstatisk för Timrå. Får vi däremot en ökning 
på 11% genom etableringen beräknas vi bli ca 19 300 invånare år 2030. Torsboda 
är en av Europas bästa platser att etableras sig på. Det har en bra logistik, nära 
underleverantörer, grön el, närhet till Mittuniversitetet. 
Viktigt att kroka arm med Sundsvall och Härnösand. Företaget PLT är ett 
världsledande green Tech företag. En toppmodern fabrik inom ett område på 1 
km*1,4 km. Tidslinjen ligger med byggstart 2024. Produktionsstart vid årsskiftet 
2025/2026. Det beräknas att det totalt kan bli 6000–10000 nya arbetstillfällen och 
ca 13 000 nya medborgare i vår region efter att etableringen är klar. Det kommer 
finnas plats för ca 1100 nya boenden inför 2026 i vår kommun. 
Nu pågår planering/utredningar, bland annat inom skolan och omsorg på vad 
som kommer att behöva utökas. Viktigt med kultur och fritid, information om 
samhällsservice, skapa sammanhang, bra standard på kommunala anläggningar, 
utredning om hur skolans lokaler kan utnyttjas mer effektivt. Samla ihop och se 
över hur kultur och fritiden kan utvecklas, samarbeten med föreningar är viktigt. 
Vård och omsorg är en viktig del att se över. Kompetenscenter, stötta till egen 
försörjning. Kartläggning för skolan att se behoven. Viktigt med medborgardialog. 
Genom kommunikation kan vi stärka Timrå som plats att bo på. 
Reningsverket i Söråker ska rustas upp. Kommunalt vatten behöver byggas ut, 
utredningar pågår 
Rådet tackar Kommunchefen för bra och viktig information. Presentation läggs 
till som bilaga. Mer information om etableringen i Torsboda finns på.  
timra.se 
Torsboda.com 
Ptlsverige.com  

  

http://www.timra.se/
http://www.torsboda.com/
https://www.ptlsverige.se/post/l%C3%A5ngsiktig-gr%C3%B6n-industrietablering-skapar-1900-nya-jobb-i-sundsvallsregionen
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Kommentarer från rådet: Det finns en oro att allt inom kommunen går till 
etableringen. Det finns oro över kostnader och att de mjuka frågorna glöms eller 
prioriteras bort. Äldreomsorgscentrat är satt på paus. Den utredning som tidigare 
gjorts över behov av antal platser på äldreomsorgscentrat ska ses över. Indikatorer 
visar utifrån en ny utredning visar på mindre antal i behov. Timråbo som ska 
bygga detta har haft svårt att få fram byggansvariga.  

 

§ 15 De nya nationella riktlinjerna för ADHD och Autism, Tina 
Höglund, Attention 

Tina har tidigare varit med i Riksförbundet Attention där hon varit delaktig i att arbeta 
fram de nya riktlinjerna tillsammans med vård- och omsorg. Det övergripande för 
personer med ADHD och Autism är bristande förutsättningar. Mycket fördomar att 
det är bristande uppfostran som gör barnen ”besvärliga”. Hjärnfunktionen är 
annorlunda hos personer med dessa funktionsnedsättningar men med rätt 
förutsättning utifrån varje individ går det bra. Riktlinjerna fokuserar på det som är 
svårt. Viktigt hur man tillämpar riktlinjerna. Tidiga insatser – kompetens – samordning 
– förståelse – personal och föräldrar – struktur – motivation. Det behövs utredningar 
som pekar framåt, det ska bära sig. Kan behövas flera olika typer av insatser.  

Det finns lite forskning om ADHD och medicin. Behovet av samordning är stort. 
Många använder olika former av droger – dessa gör att kaoset i huvudet lugnar ner sig.  
Det finns ett projekt som heter Äldreprojektet hos Attention. Många tror att ADHD 
och Autism växer bort med åldern, det gör det inte. Det kan göra att det blir fel 
diagnos hos äldre där man tror att de är förvirrade på grund av demens.  

Flickor är en grupp som inte syns, de har ofta ett annat beteendemönster än pojkar. 
Ändå är det oftast utifrån pojkars beteende forskning gjorts.  
Socialstyrelsen kommer följa upp och utvärdera riktlinjen. Presentationen följer med 
som en bilaga. 
Rådet tackar Tina för en bra genomgång.  
  

§ 16 Laget runt, vad är aktuellt hos er? 

 SRF – tillgänglighetsperspektivet saknas – saknar att nämnder inte tar upp vad som 
togs upp i rådet genom de utvalda som sitter med. Socialnämnden har i sin dagordning 
en punkt där alla tar upp vad som varit på agendan från olika möten. Ett önskemål 
från SRF är att dörrar till tjänstepersoner, mötesrum får en siffra som hänvisar till den 
person som sitter där. Frågan ska tas upp med fastighetsansvarig och läggas in i 
uppdragslistan. 

Attention – vi är rätt forum, inte glömma bort uppföljning. 

SPF – önskar bjuda in tillförordnad socialchef till nästa möte.  Inbjudan ska också 
göras till den nya äldreomsorgschefen. Detta läggs in i uppdragslistan.  

PRO – tillgänglighetsperspektivet behöver beaktas,  boenden, saknar någon form av 
äldreboenden i Ljustorp.  
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SKPF – har nyligen startat upp deras klubb. Svårt att hitta lokaler att hyra för möten. 
En förteckning av möteslokaler ska efterlysas, detta läggs in i uppdragslistan.  

§ 17 Övriga frågor 

• Uppdragslistan: det finns punkter från förra året som ska planeras inför 
kommande möten. 

• När den nya näravårdsamordnaren kommer under hösten ska hen 
bjudas in. Detta läggs till uppdragslistan. 

• Uppdaterad lista skickas ut så snart den är klar under vecka 2 
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